

臺灣傳統建築專輯

Feature: The Traditional Architecture of Taiwan

004

日治時期臺灣傳統民宅建築中的西洋時尚 / 傅朝卿
The Western Style in Taiwanese Traditional Architecture in
the Japanese Colonial Period / Fu, Chao-ching

012

萬華剝皮寮老街 / 米復國
The Old Po-pi-liao Street in Wan-hua / Mi, Fu-kuo

022

藻繪呈瑞——臺灣傳統彩繪裝飾 / 李奕興
Symbol of Favorable Omen-Traditional Colored Drawing Decoration in Taiwan / Lee, Yih-shin

042

兩個城市，兩座舊市場——從北市西門紅樓的新生看台中第二市場的未來 / 袁興言
A Tale of Two City Markets: Future Thought of Taichung's 2nd Market Inspired by
Taipei's Westgate Market / Yuan, Hsin-yen

052

日本時代臺灣的貴賓館建築 / 林一宏
The Style of Royal Reception Halls in Taiwan during Japanese Dominance Period /
Lin, Yi-hung

特展專題 Focus

062

馬雅文明尋蹤 / 蘇啓明
Tracing the Maya Civilization / Su, Chi-ming



文物保存 Preservation of Cultural Artifacts

072

保存環境體檢——紫外光對色彩的影響 / 王鵬揚
A Check to the Preservation Environment: Ultraviolet Rays' Influence toward Color /
Wang, Peng-yang

工藝美術 Handicraft

080

再生之美——刺子 / 邱明嬌
The Rebirth of Cloths: Sashiko / Chiu, Min-chiao

博物館學 Museumology

086

臺灣地區公立博物館專業人員培育之初探 / 平海〈劉蓮月〉
The Development of Professional in Public Museums in Taiwan / Ping-hai

